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Zápis z krajské rady ze dne 13. 3. 2020 
 

Místo konání: Žďár nad Sázavou, 1. máje 1 (klubovna přístavu Racek) 

 

Přítomni: 
Členové KRJ 

Jiří Wasserbauer – Bejza, Dagmar Vencálková – Dáša, Zdeněk Karas – 

Roy, Marie Procházková – Azuritek, Eva Novotná – Mikro, Hana Kotlas – 

Venci 

Zpravodajové Milan Dvořák, Jakub Axman, Monika Bílková – Smilie 

Nepřítomni: 

Členové KRJ Jana Jirásková – Wiki, Vladimír Slovák – Jehlička 

Zpravodajové 
Otakar Varhaník – Oťas, Šárka Pavlásková, Ivan Touška – Čuzl, Barbora 

Štohanslová – Acly 

 

Přítomno 6 z 8 členů krajské rady s právem hlasovacím. 

 

 

Program: 

1. Dotační vyhláška na rok 2020 

2. Jmenování zpravodajky KRJ 

3. Roveři a rangers – komunikace  

4. Závod vlčat a světlušek 

5. Vzdělávací akce – výsledky průzkumu, další postup 

6. Základny a tábořiště v Kraji Vysočina 

7. Systém pořadatelských koleček SZ a ZVaS 

8. Oslavy 100 let skautingu v Jihlavě – žádost o dotaci 

9. Setkání činovníků 

10. Výstupy z registrace – kvalifikační výjimky 

11. Komunikační nástroje – web, konference, google kalendář, google disky  

 

 

Bod 1)  Dotační vyhláška na rok 2020 

V době mezi radami (3. března) schválila KRJ korespondenčním hlasováním dotační vyhlášku na rok 2020. 

Výsledky hlasování: Pro 8, proti 0, zdržel se 0. 

Dotační vyhláška je k dispozici ve spisovně Junáka i na webových stránkách kraje. 

 

 

Bod 2)  Jmenování zpravodajky KRJ 

Roy představil Moniku Bílkovou – Smilie z Havlíčkova Brodu a navrhl ji ke jmenování zpravodajkou pro 

rovery a rangers. Smilie by měla zejména vytvořit a udržovat komunikační platformu mezi RS kmeny v Kraji 

Vysočina, iniciovat a podporovat společné akce RS kmenů a umožnit sdílení dobré programové praxe pro 

rovery a rangers. 

Krajská rada přijala toto usnesení: 

KRJ jmenuje Moniku Bílkovou – Smilie zpravodajkou pro rovery a rangers.  

Pro 5, proti 0, zdržel se 0. 

 

Na jednání se dostavila Dagmar Vencálková – Dáša. 

 

 

 



       

 
 

Bod 3)  Roveři a rangers – komunikace  

Smilie a Roy seznámili KRJ s fungující facebookovou stránkou – soukromou skupinou Roveři & Rangers 

Kraj Vysočina https://www.facebook.com/groups/1311962595679686/, kterou Smilie založila a která 

aktuálně sdružuje 195 kontaktů. KRJ rovněž zřídí emailovou konferenci pro rovery a rangers Kraje Vysočina, 

kam budou v prvé řadě zařazeni vedoucí RS kmenů a dále dle zájmu kdokoliv. 

 

 

Bod 4)  Závod vlčat a světlušek 

V souvislosti se zrušením ZVaS v roce 2020 navrhl Bejza uhradit pořádajícím střediskům náklady, které jim 

dosud s přípravou závodu vznikly. 

Krajská rada přijala toto usnesení: 

KRJ schvaluje úhradu nákladů vzniklých s přípravou ZVaS pořádajícím střediskům.  

Pro 6, proti 0, zdržel se 0. 

Současně bude KRJ preferovat (se souhlasem pořádajících středisek), aby se pořadatelství přesunulo na rok 

2021, protože závody jsou již po programové stránce z velké části připravené a byla by škoda, kdyby práce 

mnoha lidí zůstala nevyužitá. 

V roce 2021 současně navýšíme kapacitu o čtvrté základní kolo. 

 

 

Bod 5)  Vzdělávací akce – výsledky průzkumu, další postup 

Roy seznámil KRJ s výsledky dotazníkového průzkumu mezi středisky. Z něj vyplývá, že bychom byli 

schopni obsadit vůdcovský i čekatelský kurz současně. 

KRJ se dohodla na následujícím postupu: 

 pokusíme se na podzim v kraji zajistit dvouvíkendový čekatelský kurz „Do domu“ nabízený 

ústředím. Současně budeme jednat, aby se spodní hranice pro účastníky posunula na 20 let (původně 

je kurz určen dospělým od 25 let) 

 současně KRJ stojí o to, aby ve skautském roce 2020-21 proběhnul vůdcovský kurz pořádaný 

„vlastními silami“ týmem Čtyř palic  

 kurz pro revizory se odsouvá na neurčito, ale neruší – určitě jej chceme uspořádat v náhradním 

termínu 

Úkol:  
Dojednat s ústředím podmínky a termíny ČK „Do Domu“ – optimálně do 30. dubna 

Zajišťuje: Roy 

 

 

Bod 6)  Základny a tábořiště v Kraji Vysočina 

Krajská rada se usnesla předložit Radě a dětí a mládeže Kraje Vysočina podnět ke zpracování a zveřejnění 

databáze tábořišť a základen vhodných pro víkendové akce v Kraji Vysočina napříč všemi neziskovými 

organizacemi sdruženými pod RDMKV. Je fajn, že obdobná databáze existuje celorepublikově uvnitř Junáka, 

ale současně jsme přesvědčeni, že vhodných objektů, které organizace využívají a mohou nabídnout k využití 

i ostatním, je mnohem víc. Chceme se pokusit je zmapovat alespoň v Kraji Vysočina. 

Úkol:  
Předložit RDMKV podnět ke zpracování a zveřejnění databáze tábořišť a základen vhodných pro víkendové 

akce v Kraji Vysočina  

Zajišťuje: Bejza ve spolupráci s Pudilem 

Garant za KRJ: Bejza 

 

 

Bod 7)  Systém pořadatelských koleček ZVaS a SZ 

Roy a Azuritek představili první návrh systému pořadatelství ZVaS a SZ od roku 2021 vzniklý na základě 

https://www.facebook.com/groups/1311962595679686/


       

 
 

analýzy dostupných dat o pořadatelství závodů v předchozích letech a vývoji členské základny podle 

jednotlivých věkových kategorií. Návrh vychází z těchto základních premis: 

 respektuje se a nijak nenabourává fungující systém pořadatelství základních kol v rámci okresu 

Třebíč 

 je počítáno se čtyřmi základními koly u ZVaS a třemi základními koly u SZ (u ZVaS je dlouhodobě o 

25 % větší účast hlídek než u SZ) 

 je zohledněna „síla“ jednotlivých středisek, u početně nejslabších se počítá pouze se základními koly 

ZVaS 

 v rámci možností je zohledňována i územní rozvrstvenost základních kol závodů 

KRJ o materiálu diskutovala a vznesla k němu některé drobné připomínky. Po jejich zapracování a doladění 

celého materiálu jej chceme dát k diskusi na střediska nejpozději do konce května. 

  

  

Bod 8)  Oslavy 100 let skautingu v Jihlavě – žádost o dotaci  

Krajská rada diskutovala o rozsahu podpory této akci a rozhodla se vrátit žádost k dopracování. Kontaktní 

osobou za KRJ je Venci. 

 

 

Bod 9)  Setkání činovníků 

V návaznosti na jeden ze sněmovních slibů diskutovala KRJ formu a četnost setkávání s činovníky středisek 

a oddílů. První setkání zkusíme v menším formátu pátečního podvečeru a večeru a směřovali bychom jej 

ještě před prázdniny.  

Témata prvního setkání by mohla být: 

 podněty ze středisek k návrhu pořadatelského kolečka SZ a ZVaS, diskuse na toto téma 

 vzdělávací akce organizované krajem ve skautském roce 2020-21 

 výstupy z registrace a přístup kraje v dalších letech při udělování kvalifikačních výjimek 

Termín: uvažujeme o pátečním podvečeru 5. června (původně mělo být ten víkend krajské kolo ZVaS) 

Úkol:  
Zjistit předběžný zájem ze středisek o setkání v uvedeném termínu.  

Zajišťuje: Bejza  

 

Z dalšího jednání se omluvila Marie Procházková – Azuritek. 

 

Bod 10) Výstupy z registrace – kvalifikační výjimky  

Krajská rada se seznámila se všemi kvalifikačními výjimkami v rámci Kraje Vysočina (je jich cca 60). Celý 

materiál a postup řešení je na obsáhlejší diskusi v užším kroužku (Roy, Dáša, Bejza, Acly, Azuritek). Dnes 

jsme se pouze shodli na tomto: 

1. Není nám jedno, jaký je současný stav. Chceme, aby u oddílů a středisek působili lidé s odpovídající 

kvalifikací. 

2. Naším cílem je v první řadě proaktivní řešení, ne represe. Chceme přispět k řešení tím, že budeme na 

kraji pořádat a zprostředkovávat vzdělávací akce. 

3. Chceme současně, aby si vedoucí středisek uvědomili, že se jedná primárně o jejich problém, ke 

kterému v zájmu vlastního střediska musí i oni přistoupit proaktivně. Není řešením tvářit se, že 

problém neexistuje. Chceme, aby návrh řešení vyšel primárně ze střediska a z jeho možností. 

4. Jsme si vědomi rozdílnosti jednotlivých případů. Proto půjdeme spíš cestou individuálních jednání 

s jednotlivými středisky než plošnými opatřeními. 

5. Je nám jasné, že věc nelze vyřešit za rok. Současně ale chceme, aby se u každého střediska, 

kterého se kvalifikační výjimky týkají, již tento rok s řešením začalo.  

Dále jsme si určili priority, které typy výjimek jsou pro nás do budoucna nejméně akceptovatelné a které 

chceme v součinnosti se středisky řešit v první řadě. 

Do další krajské rady proběhne jednání užší skupiny v této věci. Výstupy budou následně projednány na další 

radě. 



       

 
 

Bod 11) Komunikační nástroje 

Milan informoval o zřízených konferencích: 

vysočina-tym@skaut.cz (veřejná, členy konference jsou členové a zpravodajové KRJ) 

střediska-vysocina-tym@skaut.cz (soukromá, členy jsou vedoucí středisek a předsedové okresů a jejich 

zástupci a vedení kraje – Bejza, Dáša, Roy) 

hospodari-vysocina@skaut.cz (soukromá, členy jsou hospodáři středisek a okresů, vedení kraje a Venci) 

revizori-vysocina@skaut.cz (soukromá, členy jsou revizoři středisek, okresů a kraje a vedení kraje) 

oddily-vysocina@skaut.cz (soukromá, členy jsou vedoucí oddílů mladších členů a jejich zástupci a vedení 

kraje)  

Bejza informoval o zřízení sdíleného google disku pro krajskou radu. Bude sem přesunut obsah stávajícího 

soukromého disku (resp. složky) s krajskými materiály a soukromý disk bude následně smazán.  

Dáša informovala, že na úpravách webu se bude pracovat v následujících týdnech – vyzvala členy KRJ, aby 

jí předaly podněty na údaje a rubriky, které na webu chtějí mít. 

Google kalendář je připraven, zveřejněn bude nejspíše až po úpravách webu. 

 

 

 

 

Termín příští rady: 

22. května 2020 (místo bude upřesněno) 

 

 

Zapsal: Jiří Wasserbauer   
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